
Wmo budget 2010 
 
Tijdens de Overhedendag op 11 juni jl is een toelichting gegeven op de afspraken over het 
Wmo- budget 2010, die zijn gemaakt tussen het Rijk (d.w.z: VWS en fondsbeheerders BZK 
en Fin) en de VNG bij het Bestuurlijk overleg financiële verhouding (Bofv) op 1 april 2009. 
Voor degenen die daar niet bij konden zijn, of die het nog eens willen nalezen volgt hieronder 
de toelichting. Deze wordt vooraf gegaan door een korte inleiding.  
 
Inleiding 
De Wmo kent twee geldstromen: één deel zit in de Algemene Uitkering van het gemeente-
fonds, in het cluster maatschappelijke zorg. Het betreft vooral de voormalige WVG en de 
voormalige welzijswet. Het gaat om ca € 3,5 miljard. Dit groeit jaarlijks mee met het accres.  
 
Het andere deel bestaat uit een afzonderlijke integratie-uitkering voor de huishoudelijke ver-
zorging. Dit gaat om ca € 1,4 miljard.  
Dit ‘budget’ voor de huishoudelijke verzorging 1 groeit niet mee met het accres, maar heeft 
een eigen systematiek, die werkt als volgt: in het voorjaar van het jaar T wordt de omvang 
van het budget voor komend jaar (T+1) bepaald op basis van2 de totale gemeentelijke uitga-
ven in het jaar voorafgaand (T-1). Op die manier volgt het budget dus altijd de gemeentelijke 
uitgaven – gemeenten zijn er zodoende van verzekerd dat zij niet structureel tekort komen en 
het rijk is ervan verzekerd dat er geen structurele overfinanciering zal optreden. Tijdens het 
lopend jaar wordt het budget verder niet meer bijgesteld. 
 
Zowel in 2007 als in 2008 bleken de uitgaven van gemeenten achter te blijven bij het budget. 
Over 2007 bleek de onderuitputting 146 miljoen te zijn. De rijkspartijen (VWS en de fondsbe-
heerders ) hebben toen echter in overleg met de VNG besloten om het budget voor komend 
jaar toch niet neerwaarts bij te stellen. Gedachte daarachter was dat de onderuitputting een 
aanloopprobleem was en dat gemeenten in de loop van het volgend jaar waarschijnlijk voor 
hogere kosten zouden komen te staan.   
 
Afspraken over het budget 2010  
Over 2008 bleek er opnieuw onderuitputting te zijn, ter grootte van 257 miljoen euro. Volgens 
de systematiek zou het budget voor 2010 dan 257 miljoen lager moeten zijn dan het budget 
voor 2008.  
In het Bestuurlijk overleg financiële verhouding (Bofv) dat plaatsvond op 1 april 2009 is echter  
besloten om dat (opnieuw) niet te doen. Volgens de analyse van het SCP zullen de gemeen-
ten namelijk in 2010 met hogere kosten worden geconfronteerd als gevolg van prijsontwikke-
lingen in de markt voor huishoudelijke verzorging. Daarmee is volgens het SCP een bedrag 
van 130 miljoen gemoeid en het SCP adviseerde dan ook om die 130 miljoen in het budget 
voor 2010 te laten en het budget dus niet 257 miljoen lager vast te stellen, maar slechts 127 
miljoen lager. 
Dat advies is door de rijkspartijen (VWS, BZK en Fin) in overleg met de VNG opgevolgd. 
Daarenboven is echter besloten om óók de 127 miljoen niet van het budget 2010 af te 
halen.  

                                                      
1 voor de goede orde zij nog eens benadrukt : het Wmo-budget is onderdeel van het gemeen-
tefonds, dus vrij besteedbaar, het is géén geoormerkt budget. 
2 Er wordt een index toegepast voor de stijging van lonen en prijzen en een index voor de 
toename van vergrijzing en extramuralisering  



Gemeenten hadden namelijk nog compensatie tegoed voor de effecten van de pakketmaat-
regel AWBZ (maatregel waarbij bepaalde vormen van begeleiding niet meer vanuit de AWBZ 
worden vergoed, het ligt in de verwachting dat als gevolg daarvan een groter beroep op de 
Wmo zal worden gedaan).  
In het Bestuurlijk overleg financiële verhouding is afgesproken om dit in één keer op te lossen 
door het bedrag van € 127 miljoen in het budget te laten. Die afspraak is zowel voor de ge-
meenten als voor het rijk voordeling en makkelijk uitvoerbaar. 
 
Over de verdeling van die 127 miljoen kon niet meer tijdig worden besloten om nog in de mei-
circulaire te kunnen worden verwerkt. Daarom zal het bedrag bij septembercirculaire pas aan 
het gemeentefonds worden toegevoegd. In deze meicirculaire is dus nog niks van de 127 mln 
verwerkt, in september wordt het geld pas aan het gemeentefonds toegevoegd.   
 
 
 
 
 
 
 


